

CANADA

TREATY SERIES, 1947

No. 22

PROTOCOL RELATING TO AN AMENDMENT
TO THE CONVENTION
ON
INTERNATIONAL CIVIL AVIATION

Montréal, May 27, 1947

(Canadian Ratification deposited August 27, 1947)

RECUEIL DES TRAITÉS 1947

N° 22

PROTOCOLE
CONCERNANT UN AMENDEMENT
À LA CONVENTION
RELATIVE
À L'AVIATION CIVILE INTERNATIONALE

Montréal, le 27 mai 1947

(La ratification du Canada a été déposée le 27 août 1947)



OTTAWA

EDMOND CLOUTIER, C.M.G., B.A., L.Ph.,
KING'S PRINTER AND CONTROLLER OF STATIONERY

1948

43 268 121

b 1633223

43 279 552

b 3639298

1947

CANADA

PROTOCOL RELATING TO AN AMENDMENT TO THE CONVENTION ON INTERNATIONAL CIVIL AVIATION

Montreal, May 27, 1947

THE ASSEMBLY OF THE INTERNATIONAL CIVIL AVIATION
ORGANIZATION

SIM: HAVING been convened at Montreal by the Interim Council of the
Provisional International Civil Aviation Organization, and having met in its
First Session on May 6, 1947, and

HAVING considered it advisable to amend the Convention on International
Civil Aviation done at Chicago on December 7, 1944,

APPROVED on the thirteenth day of May of the year one thousand nine
hundred and forty-seven, in accordance with the provisions of Article 94 (a)
of the Convention on International Civil Aviation done at Chicago on
December 7, 1944, the following proposed amendment to the said Convention
which shall be numbered as "Article 93 bis":

2 The advantages now accord "ARTICLE 93 BIS"

(A) Notwithstanding the provisions of Articles 91, 92 and 93, above,

(1) A State whose government the General Assembly of the United
Nations has recommended be debarred from membership in inter-
national agencies established by or brought into relationship with
the United Nations shall automatically cease to be a member of the
International Civil Aviation Organization;

(2) A State which has been expelled from membership in the United
Nations shall automatically cease to be a member of the International
Civil Aviation Organization unless the General Assembly of the
United Nations attaches to its act of expulsion a recommendation
to the contrary.

(B) A State which ceases to be a member of the International Civil
Aviation Organization as a result of the provisions of paragraph (A) above
may, after approval by the General Assembly of the United Nations, be
readmitted to the International Civil Aviation Organization upon application
and upon approval by a majority of the Council.

(C) Members of the Organization which are suspended from the exercise
of the rights and privileges of membership of the United Nations shall, upon
the request of the latter, be suspended from the rights and privileges of
membership in this Organization",

SPECIFIED on the sixteenth day of May of the year one thousand nine
hundred and forty-seven, pursuant to the provisions of the said Article 94 (a)
of the said Convention, that the above mentioned amendment shall come into
force when ratified by twenty-eight Contracting States, and

INSTRUCTED at the same date the Secretary General of the International
Civil Aviation Organization to draw up a Protocol embodying this proposed
amendment and to the following effect, which Protocol shall be signed by the
President and the Secretary General of the First Assembly.

PROTOCOLE CONCERNANT UN AMENDEMENT À LA CONVENTION
RELATIVE À L'AVIATION CIVILE INTERNATIONALE

Monttréal, le 27 mai 1947

L'ASSEMBLÉE DE L'ORGANISATION DE L'AVIATION CIVILE
INTERNATIONALE

CONVOQUÉE à Montréal par le Conseil intérimaire de l'Organisation provisoire de l'aviation civile internationale et s'y étant réunie le 6 mai 1947 en sa première session, et

ESTIMANT désirable d'apporter un amendement à la Convention relative à l'aviation civile internationale en date à Chicago du 7 décembre 1944,

A ADOPTÉ le treize mai mil neuf cent quarante-sept, conformément aux dispositions de l'article 94 a) de la Convention relative à l'aviation civile internationale en date à Chicago du 7 décembre 1944, un amendement proposé à ladite Convention, dont le texte suit et qui constituera un "Article 93 bis":

ARTICLE 93 BIS

- (A) Nonobstant les dispositions des Articles 91, 92 et 93 ci-dessus,
 - (1) Tout Etat dont le gouvernement fait l'objet de la part de l'Assemblée générale de l'Organisation des Nations Unies d'une recommandation tendant à le priver de sa qualité de membre d'institutions internationales, établies par l'Organisation des Nations Unies ou reliées à celle-ci, cesse automatiquement d'être membre de l'Organisation de l'aviation civile internationale;
 - (2) Tout Etat qui est exclu de l'Organisation des Nations Unies cesse automatiquement d'être membre de l'Organisation de l'aviation civile internationale à moins que l'Assemblée générale de l'Organisation des Nations Unies joigne à son acte d'exclusion une recommandation contraire.

(B) Tout Etat qui cesse d'être membre de l'Organisation de l'aviation civile internationale, en application des dispositions du paragraphe (A) ci-dessus, peut, avec l'accord de l'Assemblée générale de l'Organisation des Nations Unies, être admis à nouveau dans l'Organisation de l'aviation civile internationale sur sa demande, et avec l'approbation du Conseil votée à la majorité.

(C) Les membres de l'Organisation qui sont suspendus de l'exercice des droits et priviléges inhérents à la qualité de membre de l'Organisation des Nations Unies, sont, à la requête de cette dernière, suspendus des droits et priviléges inhérents à la qualité de membre de la présente Organisation".

A SPÉCIFIÉ le seize mai mil neuf cent quarante-sept, conformément aux dispositions dudit Article 94 a) de la Convention, que l'amendement ci-dessus n'entrera en vigueur qu'après avoir été ratifié par vingt-huit Etats contractants, et

A CHARGÉ, à la même date, le Secrétaire général de l'Organisation de l'aviation civile internationale d'établir un Protocole relatif au dit amendement proposé et pour les fins ci-après, ce Protocole devant être signé par le Président et le Secrétaire général de la Première Assemblée.

CONSEQUENTLY, pursuant to the aforesaid action of the Assembly,

The present Protocol shall be subject to ratification by any State which has ratified or adhered to the said Convention. The instruments of ratification shall be transmitted to the Secretary General of the International Civil Aviation Organization for deposit in the archives of the Organization; the Secretary General of the Organization shall immediately notify all Contracting States of the date of deposit of each ratification;

The aforesaid proposed amendment of the Convention shall come into force, in respect of the States which have ratified this Protocol, on the date on which the twenty-eighth instrument of ratification is deposited. The Secretary General of the Organization shall immediately notify all the States parties to or signatories of the said Convention of the date on which the proposed amendment comes into force;

The aforesaid proposed amendment shall come into force in respect of each State ratifying after that date upon deposit of its instrument of ratification in the archives of the Organization.

IN FAITH WHEREOF the President and the Secretary General of the First Assembly of the International Civil Aviation Organization, being authorized thereto by the Assembly, sign this present Protocol.

DONE at Montreal on the twenty-seventh day of May of the year one thousand nine hundred and forty-seven in a single document in the English, French and Spanish languages, each text being equally authentic. This Protocol shall remain deposited in the archives of the International Civil Aviation Organization; and certified copies thereof shall be transmitted by the Secretary General of the Organization to all States parties to or signatories of the Convention on International Civil Aviation done at Chicago on December 7, 1944.

ARTHUR S. DRAKEFORD,

President of the First Assembly.

ARTHUR ROPER,

Secretary General of the First Assembly.

EN CONSÉQUENCE, conformément aux décisions ci-dessus de l'Assemblée,

Le présent Protocole sera soumis à la ratification de tout Etat qui a ratifié la Convention relative à l'aviation civile internationale ou y a adhéré. Les instruments de ratification seront transmis au Secrétaire général de l'Organisation de l'aviation civile internationale pour être déposés dans les archives de l'Organisation; le Secrétaire général de l'Organisation notifiera immédiatement à tous les Etats contractants la date du dépôt de chaque instrument de ratification sur ce Protocole;

L'amendement proposé ci-dessus entrera en vigueur le jour du dépôt du vingt-huitième instrument de ratification à l'égard des Etats qui auront ratifié à cette date le présent Protocole. Le Secrétaire général de l'Organisation notifiera immédiatement à tous les Etats parties à la Convention ou signataires de celle-ci la date à laquelle le Protocole est entré en vigueur;

L'amendement proposé ci-dessus entrera en vigueur, à l'égard de tout autre Etat ratifiant ultérieurement le Protocole, le jour du dépôt de son instrument de ratification dans les archives de l'Organisation.

EN FOI DE QUOI, le Président et le Secrétaire général de la Première Assemblée de l'Organisation de l'aviation civile internationale, autorisés à cet effet par l'Assemblée, signent le présent Protocole.

FAIT à Montréal, le vingt-septième jour de mai mil neuf cent quarante-sept, en un seul document, en français, en anglais et en espagnol, chacun des textes ayant une égale authenticité. Ce protocole restera déposé dans les archives de l'Organisation de l'aviation civile internationale; et des copies certifiées conformes de ce Protocole seront transmises par le Secrétaire général de l'Organisation à tous les Etats parties à la Convention relative à l'aviation civile internationale en date à Chicago du 7 décembre 1944, ainsi qu'aux autres Etats signataires de ladite Convention.

ARTHUR S. DRAKEFORD,
Président de la Première Assemblée.

ALBERT ROPER,
Secrétaire général de la Première Assemblée.

Siglé à Ottawa le 20 août 1947

Suivi d'un Echange de Notes

En vigueur le 20 août 1947

LIBRARY E A / BIBLIOTHÈQUE A E



3 5036 01011055 2

